
بازدید وزیر ورزش 
از ۴ فدراسیون 

ورزشی
کیومرث هاشمی از چهار فدراسیون 
قایقرانی، ووشو، دوچرخه سواری 
و بسکتبال بازدید کرد .قایقرانی 
اولین مقصد کیومرث بود که علیرضا 
سهرابیان رئیس فدراسیون قایقرانی 
در این دیدار گزارش کاملی از روند 
تیم های ملی قایقرانی و رویدادهای 
پیش رو ارائه داد و در خصوص 
فرصت  و چالش های قایقرانی در 
گذشته و آینده و همچنین مسابقات 
ه  یند آ ل  سا لمپیک  ا بی  نتخا ا
توضیحاتی را بیان کرد .سپس وزیر 
ورزش در ادامه به فدراسیون های 
دوچرخه سواری، ووشو و بسکتبال 

سر زد. 
 

سایپا اولین 
فینالیست لیگ 
والیبال زنان شد

دور برگشت نیمه نهایی لیگ برتر 
والیبال زنان با صعود سایپا به فینال 
همراه شد. در یکی از دیدارها 
ذوب آهن در حالی که میزبان سایپا 
تهران بود، با نتیجه 3- یک شکست 
خورد و از صعود به فینال بازماند 
.سایپا در ست های اول، سوم و 
چهارم با نتایج ۲۵ بر ۱۹، ۲۵ بر ۲۲ و 
۲۵ بر ۱۹ برنده شد و ست دوم هم ۲۵ 
بر ۲۲ به نفع ذوب آهن به پایان رسید 
.در دیگر مسابقه این مرحله تیم های 
مهرسان تهران و سپاهان به مصاف 
هم رفتند که مهرسان سه بر دو  
پیروز شد .با توجه به اینکه سپاهان 
در دیدار رفت مرحله نیمه نهایی به 
پیروزی رسیده بود، اکنون دو تیم 
یک برد کسب کرده اند و بازی سوم، 

فینالیست را مشخص می کند.

سه بسکتبالیست نوجوان 
در کما

داوری: برای 
بازیکنان دعا کنید

چهار بسکتبالیست نوجوان استان 
قزوین از مسابقات لیگ نوجوانان 
که در قم برگزار می شد، در حال 
بازگشت به استان قزوین بودند 
که در جاده قدیم، خودرو این 
ورزشکاران دچار مشکل شده و 
آنها از ماشین پیاده می شوند اما 
متأسفانه از روبرو یک خودرو ٢٠۶ که 
آتش گرفته بود با آنها برخورد می کند 
و این چهار ورزشکار به شدت دچار 
آسیب می شوند. دکتر غلامرضا 
نوروزی، رئیس فدراسیون پزشکی 
ورزشی درباره آخرین وضعیت 
این چهار ورزشکار، اعلام کرد: »از 
بین این چهار ورزشکار، متأسفانه 
سه نفر از آنها در کما هستند و 
یک نفر دیگر نیز دچار شکستگی 
شده و در بخش بستری است و 
بنده با دستور وزیر ورزش به ساوه 
می روم تا بتوانم اقدامات لازم را 
انجام دهم.« جواد داوری، رئیس 

فدراسیون بسکتبال بعد از 
اطلاع از این سانحه برای 
با حضور در بیمارستان 
ساوه جویای شرایط و 
مراحل درمان ۴ نوجوان 

بسکتبالیست کشورمان 
شد. داوری در این زمینه 

گفت: یکی از بازیکنان که دچار 
شکستگی است به بیمارستان 
تجریش انتقال داده شد. یکی دیگر 
از آنها ضریب هوشی اش بالاتر آمده 
است ولی دو نفر دیگر همچنان در 
کما هستند. تنها از مردم خوب 
کشورم می خواهم برای بهبود حال 
این دو نفر دعا کنند.« همچنین 
عباس علایی مقدم، مدیرکل ورزش 
و جوانان استان قزوین هم  با حضور 
در بیمارستان با خانواده و نزدیکان 
بازیکنان ملاقات کرد. او هم در این 
باره گفته است: »متأسفانه در این 
حادثه، هر چهار سرنشین خودرو 
مصدوم شده اند که حال سه نفر 
مساعد نیست و در کما هستند 
اما یکی از این مصدومان که حال 
بهتری داشته، به تهران منتقل 

شده است.«

شما خداحافظی کردی و سرمربی 
تیم ملی پاراکمانداری شدی؟

من از تیم ملی خداحافظی نکرده بودم، 
ولی بعد از المپیک شرایط برای ماندنم 
در تیم ملی فراهم نبود و فدراسیون هم 
تمایلی به برگشت من به تیم نداشت. 
بنابراین من هم در باشگاهم و تیم 
دانشگاه آزاد به صورت مربی – بازیکن 
فعالیت می کردم. خدا را شکر در لیگ 

هم قهرمان شدیم. من در کشور کماندار-
 مربی ایران بودم که فدراسیون جانبازان 
بعد از بررسی مرا دعوت به همکاری کرد 

و من هم قبول کردم.
حالا که حرف رسید به تیروکمان، 

به نظر شما چرا تیروکمان ایران 
افت کرده؟

به نظرم ما در برنامه ریزی ها مشکل 
داریم و باید بهتر در تیراندازی با کمان 
سرمایه گذاری شود. سرمایه گذاری 
مستلزم حضور اسپانسرهاست. پای 
اسپانسرها به تیراندازی با کمان باز 
نمی شود، مگر اینکه منافع آنها تأمین 
شود، منافعی که باعث می شود تا آنها 

برای حمایت و سرمایه گذاری از تیم 
ملی و باشگاه ها رغبت پیدا کنند. در 
واقع باید بازی برد-برد باشد. از طرف 
دیگر تیروکمان ایران لیگ پویایی ندارد 
که نیاز به بازنگری قوانین لیگ و اجرایی 
مسابقات دارد. فدراسیون باید برای 
تیروکمان پدر باشد و حامی، نه اینکه 
از کمانداران، مربیان و باشگاه ها طلب 
حمایت داشته باشد. فدراسیون باید در 
شیوه برنامه ریزی و برگزاری مسابقات 
بازنگری کند. تیروکمان ایران پتانسیل 
قهرمانی دارد. من این مدت که به 
دعوت هیأت ها به استان های مختلف 
سفر کردم یا کمانداران آنها برای تمرین 
پیش من می آمدند، استعدادهای زیادی 
را دیدم. فراموش نکنید که قیمت هر 
کمان 300 تا 3۵0 میلیون تومان است 
در حالی که هر کسی شرایط پرداخت 
آن را ندارد. باشگاه ها باید در لیگ از 
کمانداران حمایت کنند تا کمانداران 
انگیزه داشته باشند، چرا که تیروکمان 
با بقیه ورزش های تیمی و انفرادی 
فرق دارد. کماندار برای موفقیت باید 
3۵0-3۴0 روز در اختیار تیمش باشد و 
نمی تواند کار دیگری انجام دهد، در حالی 
که درآمد و هزینه ها، جزو جدایی ناپذیر 
زندگی است و چالشی که برای همه 
هست، بنابراین باید فدراسیون فکری 

به حال درآمد کمانداران کند.
فدراسیون برای شرایط بهتر مربی 

کره ای را هم استخدام کرد، اما 
نتایج بازی های آسیایی هانگژو 

چنگی به دل نزد.
من با مربی کره ای یک هفته بیشتر 
کار نکردم. بنابراین شناختی از او ندارم 
اما نتایج تیم ملی در بازی های آسیایی 
سینوسی بود؛ نه مطلق بد بود و نه خوب. 
بچه ها رکوردهای خوبی در ریکرو زدند، 
برخلاف کامپوند که رکوردهای ضعیفی 
ثبت کرد. در صورتی که مربی کره ای از 
اول برای کامپوند آمده بود اما حالا با 

ریکرو کار می کند.
تیم حتی برای سهمیه المپیک هم 

موفق کار نکرده.
 تیروکمان ما معمولاً دوره های قبل در 
همان مسابقه اول انتخابی المپیک، 
سهمیه می گرفت و برای مسابقه های 
آخر نمی ماند. اما برای پاریس هنوز 
خبری از سهمیه نیست. شاید قسمت 
ما این بود. حالا بچه ها رشد رکوردی 
خوبی داشتند، امیدوارم نوسان آنها 
رفع شود و رشد رکوردها ثابت. البته در 
تیروکمان جدای از مربی و تجهیزات، 
شرایط روحیه هم خیلی مهم است. 
آنها باید درآمد داشته باشند چرا که 
جوان ترین بچه های ملی پوش 
۲0 سال و بزرگترین آنها 30 ساله 
است، اگر ۵ سال دیگر هم باشند و 
سهمیه بگیرند، بعدش چه می شود؟ چه 
اتفاقی می افتد؟ آنها با دیدن سرنوشت 
ما و رفتاری که فدراسیون با ما داشت، 
شک نکنید انگیزه شان برای ادامه 
کمتر می شود. در حالی که فدراسیون 
باید حامی باشد و با توجه بیشتر به 

ملی پوشان، انگیزه آنها را بالا ببرد.
به نظر شما تیم ملی چقدر شانس 

سهمیه تیمی المپیک دارد؟
کار سختی است چرا که هنوز خیلی از 

تیم های قدرتمند مثل اسپانیا، سهمیه 
انفرادی دارند و تیمی نگرفته اند و همین 
کار را برای تیم ما سخت می کند، اما 
غیر ممکن نیست. البته 3 سهمیه تیمی 
بیشتر تقسیم نمی شود، مگر اینکه تیم 
در شانس مجدد شرکت کند که آنجا هم 

کار خیلی خیلی سخت است.
 شما برای تیم ملی پاراتیروکمان چه 

برنامه ای داری؟
یکشنبه در صحبت با اسبقیان برای 
همکاری به توافق رسیدیم. من دیروز 
برنامه ام را به فدراسیون دادم تا از امروز 
کارم را شروع کنم. قرار است همه 
کمانداران پاراآسیایی به اردو بیایند تا 
برای رقابت های جهانی امارات آماده 
شوند. مسابقه ای که ۱۲ اسفندماه برگزار 
می شود و آخرین انتخابی پارالمپیک 
پاریس است. البته قبلاً لیست سه 
نفره مسافران امارات بسته شده است. 
هرچند پاراکمانداران کار خیلی سختی 
در امارات دارند چرا که زهرا نعمتی 
و غلامرضا رحیمی دو قهرمان سابق 
پارالمپیک هنوز سهمیه نگرفته اند. 
نعمتی تا به حال تمرین کمی داشته 
است. البته تیم به خاطر جابه جایی تیم 
ملی پاراتیروکمان از فدراسیون تیرو کمان 
به جانبازان هم تمرین نداشته و این 

اولین اردوی تیم بعد از جدایی است.
این جابه جایی به نفع تیم شد؟

تیم پاراتیروکمان وقتی زیر نظر فدراسیون 
جانبازان بود، شرایطش بهتر از وقتی بود 
که زیر نظر فدراسیون تیروکمان بود. 
ما این جدایی را به فال نیک می گیریم. 
هم اسبقیان و هم بقیه دوستان خیلی 
پیگیر بودند تا زودتر اردوها شروع شود. 
کادرم هم تیم قوی ای است. در کامپوند 
مجید احمدی سرمربی سابق تیم ملی 
کامپوند و تیم ملی زنان و تیم ملی عراق 
و زهرا شمس کاپیتان تیم ملی و مربی 
سابق تیم ملی و مربی اختصاصی زهرا 
نعمتی در پاراآسیایی که نتایج درخشانی 

هم گرفت، همکارم هستند.
این روزها خبرهای خوبی از زهرا 

نعمتی نمی شنویم، زهرا برای 
پارالمپیک سهمیه می گیرد؟

نعمتی باید از نظر روحی ریکاوری شود. 
او خسته ذهنی است و باید ریکاوری 
ذهنی شود. حالا هم با واعظ موسوی کار 
می کند تا برگردد. البته او هنوز تصمیم 
قطعی نگرفته است. به هر حال زهرا 
نعمتی، نعمت بزرگی برای ورزش ایران 
است و حداقل در دو پارالمپیک دیگر هم 
می تواند کار کند، ولی سلامتی روحی او 
با ارزش تر است. امیدوارم به جمع بندی 
برسد. نعمتی کماندار قوی ای است و 
می تواند خودش را برساند، شاید از نظر 
جسمی مشکل داشته باشد اما ما روی 
تجربه اش حساب کرده ایم و رقبایش 
هم از اسم او می ترسند. تلاش می کنیم 

او را برسانیم.
چرا به اینجا رسیده؟

من در جریان ریز کارهایش نستیم. اما 
به نظرم فشار تمرینی حرفه ای خیلی زیاد 
است. او بارها رسیدن به قله را تجربه 
کرده اما وقتی حمایت خوبی از فدراسیون 
ندید، خسته شد. امیدوارم کمک کنیم 

تا زودتر برگردد.
پس شما کار سختی داری؟

خیلی ها مخالف بودند که من سرمربی 
تیم پاراتیروکمان شوم، چرا که تیم در 
حال پوست اندازی است و نسل جدید 
پاراکمانداران مثل عرب عامری درست 
است که در پاراآسیایی رکورد زد اما تجربه 
زیادی ندارد و نهایت یکی، دو مسابقه 
رفته است. بنابراین نعمتی و رحیمی با 
برگشت می توانند کمک بزرگی به تیم 
باشند. می دانم کار خیلی سختی دارم 
بویژه در کامپوند چرا که با ناکامی در 
هانگژو باید تغییر و تحولات ایجاد شود.

حرفی مانده؟
و  ن  سبقیا ا ز  ا می کنم  تشکر  من 
کارگری و تمام دوستان در کمیته ملی 
پارالمپیک، بابت اعتمادشان. اعتمادی 
که مسئولیت سنگینی را روی دوش من 
گذاشت. البته از مجید کهتری سرمربی 
سابق تیم که سال ها زحمت کشیده. 
اگر تیم پارا هست به خاطر زحمات او 
بود و کهتری تنها به خاطر مشکلات 
جسمانی اش کنار رفت، امیدوارم از 

تجربیاتش بتوانم استفاده کنم.
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علی پاکدامن

صعود به رده پنجم رنکینگ جهانی سابر  

جــام جهانــی ســابر با مدال نقــره علی پاکدامــن در بخش انفــرادی به پایان 
رســید. در این مســابقات محمد فتوحی در رده هفتاد و چهارم، احمدرضا 
شــهمیری در رده هشــتادم، محمــد رهبــری در رده صــد و هفدهــم، فــرزاد 
باهــر در رده صــد و شــصتم، نیمــا زاهــدی در رده صد و شــصت و هشــتم و 
نیمــا آقایــی در رده صــد و هفتاد و پنجم ایســتادند. همچنیــن در رده تیمی 

هــم تیم ایــران در رده هفتم ایســتاد.

کیژان مقصودی:

وزنه هایی که می خواستم را در تاشکند زدم

کیژان مقصودی دختر وزنه بردار کشــورمان که موفق شــد در دســته وزنی 
87 کیلوگرم صاحب 3 نشان برنز شود در خصوص عملکردش در آسیایی 
تاشــکند می گویــد: »در مســابقات قهرمانــی آســیا حقیقتاً اگرچه در دســته 
وزنی غیرالمپیکی وزنه زدم اما رقبای خوبی داشــتم و ســطح مســابقات بالا 
بود. من تلاشــم را کردم و خداراشــکر توانســتم با مهار وزنه 96 در یکضرب 
و 117 در دو ضرب و مجموع 213 کیلوگرم به 3مدال برنز این وزن برسم.«

الهه رزاقی:

توان طلایی شدن در دوضرب را داشتم

الهــه رزاقــی دختر نقره ای وزنه برداری ایران در رقابت های آســیایی ازبکســتان 
معتقــد اســت: »بعــد از ناکامــی در هانگــژو، تمام فکر و ذکرم ایــن بود که تلخی 
قبل را جبران کنم. خداراشــکر می کنم که توانســتم با تمرینات و اردوی خوبی 
که داشــتیم در آســیایی تاشــکند جبران کنم و با مدال نقره آسیا به کارم خاتمه 
دهــم. رقابــت حساســی بــرای طــلا بــا رقیبــم داشــتم. اگر بدشــانس نبــودم در 
دوضرب قطعاً شــانس طلایی شــدن را هم داشــتم اما قسمتم نقره آسیا بود.«

   سه شنبه   24 بهمن 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7518

انعکاس اخبار ورزش ایران
منهای فوتبال

 زهرا نعمتی ، نعمت 
بزرگی برای ورزش 
ایران است و حداقل 
در دو پارالمپیک 
دیگر هم می تواند 
کار کند، ولی سلامتی 
روحی او با ارزش تر 
است

ناگفته های کماندار المپیکی ، بعداز سرمربیگری تیم ملی پاراتیرو کمان

وزیری:فدراسیون مرا نخواست و رفتم
میــاد وزیــری ســرمربی تیــم ملــی پاراتیروکمــان شــد؛ آن هــم بعــد از دو ســال بی خبــری. او ایــن مدت با اینکه در تیم ملی نبود اما هدف گیری ســیبل ها را کنار نگذاشــته بــود. خداحافظی هم نکرده بــود و حتی مربیگری 

هــم می کــرد. وزیــری بعــد از توافــق بــا اســبقیان، امــروز کارش را بــا پاراکمانداران شــروع می کند. خواندن حر ف هــای وزیری از تیرو کمــان ایران و تیم جدیدش خالی از لطف نیســت.


